
Vragenhalfuur gemeenteraad Westerveld 27 augustus 2019

Beste raad, 

Ik ben Henk Baptist, woon in Diever, ecoloog, gespecialiseerd in Natura 2000-zaken.  
Waar ik spreek over bestemmingsplan bedoel ik bestemmingsplan buitengebied, dan wel 
bestemmingsplan agrarische gronden. 

Zoals U weet is het bestemmingsplan 2017, in navolging van het bestemmingspan 2012, door 
de Raad van State vernietigd, alleen al op basis van de stikstofproblematiek. B&W hebben 
bedacht dat na een kleine reparatie van de stikstofproblematiek een uitvoerbaar 
bestemmingsplan 2018 ontstaat. Helaas, dat is niet zo.
Vernietiging van het bestemmingsplan 2018, zoals dat nu als ontwerp ter visie ligt, is zo goed 
als zeker. Maar hiermee bereiken we niet dat Westerveld een goed bestemmingsplan krijgt.

De formele toetsingsregel luidt:  Een bestemmingsplan dat voorziet in een ruimtelijke 
ontwikkeling die ten opzichte van de feitelijk aanwezige, planologisch legale situatie ten tijde 
van de vaststelling van het plan, significant negatieve gevolgen kan hebben op een Natura 
2000-gebied, moet passend worden beoordeeld.

Het arrest van het Europees Hof van Justitie van 7 november 2019 is hierbij van belang. Het 
Hof van Justitie heeft geen wetgeving toegevoegd, alleen duidelijk gemaakt hoe bestaande 
wetgeving moet worden uitgelegd. Deze uitleg is ingrijpend, omdat blijkt dat Nederland de 
Europese wetgeving systematisch verkeerd toepast. De uitleg van het Hof heeft inmiddels 
geleid tot de beruchte uitspraak van de Raad van State van 29 mei 2019 inzake het 
Programma Aanpak Stikstof (PAS). Het PAS was zo’n verkeerde toepassing. 

Maar de uitleg van het Hof over de Habitatrichtlijn heeft veel meer effecten op een 
bestemmingsplan dan alleen stikstof. Het bestemmingsplan 2018 zoals het nu ter inzage ligt 
moet ook worden beoordeeld op de aspecten verdroging (drainage en wateronttrekkingen) en 
bestrijdingsmiddelen. Formeel zelfs beweiding en bemesting. Het plan moet worden 
beoordeeld ten opzichte van de bestemmingsplannen Vledder, Diever, Dwingeloo en Havelte.    

Zonder in details te treden; het bestemmingsplan 2018 voorziet niet in voldoende 
bescherming van de Natura 2000 gebieden tegen verdroging en bestrijdingsmiddelen en kan 
dus significante gevolgen hebben.  
Het bestemmingsplan 2018 behoeft daarom een passende beoordeling en derhalve een MER.
 
Hetgeen B&W nu hebben gedaan door dit bestemmingsplan opnieuw ter inzage te leggen is 
geen adequate oplossing voor de ontstane problemen. Het is reeds nu te voorzien dat inspraak 
op dit ontwerpbestemmingsplan er toe zal leiden dat het plan niet door de gemeenteraad kan 
worden vastgesteld. Zo wel, dan zal het plan, om procedurele redenen, reeds in een 
voorlopige voorzieningsfase sneuvelen. 

Ik verzoek u om de procedure voor het bestemmingsplan 2019, nu in de voorontwerp fase, 
een hoge prioriteit te geven en breed overleg met de bevolking van Westerveld te organiseren 
om komen tot een uitvoerbaar ontwerpbestemmingsplan buitengebied Westerveld. 


